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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

Svar på remiss om motion om en 
stadsdelsnämndsreform 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

förvaltningens svar på remiss om motion om en 

stadsdelsnämndsreform och överlämnar ärendet till 

kommunstyrelsen.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart.  

 

   

Per Kjellander  Inger Cronlund 

Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 

   

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har remitterat ett ärende om motion (2017:21) 

om en stadsdelsnämndsreform, dnr: 106-528/2017.  

Moderaterna föreslår i motionen att en stadsdelsnämndsreform 

genomförs och att antalet stadsdelsnämnder minskas från dagens 14 

till 5 enligt följande: Bromma förs samman med Hässelby-

Vällingby, Spånga-Tensta samt Rinkeby-Kista och bildar 

stadsdelsnämnden Västerort. Kungsholmen, Östermalm och 

Norrmalm bildar stadsdelsnämnden Norra innerstaden. Södermalm 

fortsätter vara en egen stadsdelsnämnd. Älvsjö, Hägersten-

Liljeholmen och Skärholmen bildar Västra Söderort och Enskede-

Årsta-Vantör, Skarpnäck och Farsta bildar Östra Söderort.  

 

Förvaltningen anser att frågan om en stadsdelsnämndsreform 

behöver utredas vidare. En sådan utredning bör klargöra fördelar 

och nackdelar med en förändring. Detta gäller såväl antalet 

stadsdelsnämnder, geografiska gränsdragningsfrågor samt vilka 

uppdrag som bör ingå i respektive nämnds uppdrag. Förhållandet 

mellan fackförvaltningarna och stadsdelsnämnder behöver utredas. 

Det är angeläget att den föreslagna förändringen belyses ur ett 

medborgarperspektiv.  
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Ärendet 

Stadsdelen har fått motion (2017:21) om en stadsdelsnämndsreform 

på remiss från kommunstyrelsen. Motionen är skriven av 

moderaterna som föreslår att antalet stadsdelar minskas från dagens 

14 till 5 enligt följande: Bromma förs samman med Hässelby-

Vällingby, Spånga-Tensta samt Rinkeby-Kista och bildar 

stadsdelsnämnden Västerort. Kungsholmen, Östermalm och 

Norrmalm bildar stadsdelsnämnden Norra innerstaden. Södermalm 

fortsätter vara en egen stadsdelsnämnd. Älvsjö, Hägersten-

Liljeholmen och Skärholmen bildar Västra Söderort och Enskede-

Årsta-Vantör, Skarpnäck och Farsta bildar Östra Söderort. 

 

Moderaterna menar i motionen att större förvaltningar har bättre 

möjligheter att tillgodose hög och jämn kvalitet och ökad 

rättssäkerhet samt likvärdighet för medborgarna. De lyfter fram att 

större ekonomiska enheter ger ökad möjlighet att frigöra resurser till 

kompetensutveckling samt bättre förutsättningar att ta mer 

långsiktiga investeringsbeslut inom exempelvis förskola och 

omsorg. Färre och större nämnder skulle öka möjligheterna att 

jämna ut skillnaderna i förutsättningar mellan stadsdelsområdena.  

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom avdelningen för äldre, 

funktionsnedsättning och psykisk ohälsa samt inom avdelningen för 

analys och kvalitet.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen anser att frågan om en stadsdelsnämndsreform 

behöver utredas vidare. En sådan utredning bör klargöra fördelar 

och nackdelar med en förändring samt vilka uppdrag som bör ingå i 

respektive nämnds uppdrag. En stadsdelsnämndsreform behöver 

även ta hänsyn till fackförvaltningarnas organisation, mandat och 

tillhörighet. Frågan om fackförvaltningarnas organisation i 

förhållande till stadsdelsnämnderna behöver utredas. Det är även 

angeläget att den föreslagna förändringen av stadsdelsnämnder 

belyses ur ett medborgarperspektiv.  

 

Förvaltningen ser både för- och nackdelar med en sammanslagning 

av stadsdelsnämnder. Större ekonomiska enheter kan ge ökade 

möjligheter att frigöra resurser till kompetensutveckling och 

utvecklingsarbete samt ge bättre förutsättningar för långsiktiga 

investeringsbeslut. Å andra sidan kan ett stort 

stadsdelsnämndsområde, geografiskt och befolkningsmässigt, bli 

svåröverskådligt och kräva en omfattande och kanske svårstyrd 

kommunal organisation med risk att motverka syftet med en ökad 

integration mellan olika verksamheter och mellan förvaltningen och 
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medborgarna. Medborgarnas möjlighet till delaktighet i lokala 

frågor bör utredas om stadsdelsnämndsområdena 

befolkningsmässigt blir stora. Även socioekonomiska faktorer och 

förutsättningar bör övervägas vid sammanslagning av 

stadsdelsnämnder. 

 

Om staden har en ambition att minska antalet nämnder så anser 

förvaltningen att det kräver en grundlig utredning för att komma 

fram till ett optimalt antal stadsdelsnämnder och en optimal 

sammansättning av stadens organisation som tar hänsyn till såväl 

geografiska som sociala och socioekonomiska skillnader och 

förutsättningar som främjar en sammanhållen stad och ett 

Stockholm för alla. Förvaltningen vill också framhålla behovet av 

ett ökat samarbete mellan stadsdelsområdena oavsett antalet 

stadsdelsnämnder. 

 

 

Bilaga 
1. Remissen om Motion (2017:21) om en 

stadsdelsnämndsreform 


